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Zápis č. 3/2010 

ze schůze ÚOK chovatelů okrasných a užitkových holubů  konané 

dne 19. června 2010 v Čisté u Litomyšle. 

text modře - úkol z minulé schůze ÚOK 

 

Jednání se účastnili za ÚOK: Jan Baláš, Stanislav Brückner, Jiří Holaň, Dr. Sylvestr 

Chrastil, Roman Kučera, Ondřej Matouš, Ing. Miroslav Otruba, Slavibor Petrţílka, Ing. Jiří 

Veltruský a Pavel Wieder. 

Omluven: MVDr. Václav Ráček 

Za revizní komisi ÚOK: František Král. 

Dále pak tajemník komise Tomáš Marušák. 

Schůzi zahájil předseda ÚOK Pavel Wieder - po úvodním přivítání seznámil přítomné s 

navrhovaným programem jednání: 

 

Program schůze ÚOK 
1. Úvod, určení ověřovatelů a pořizovatele zápisu 

2. Volba místopředsedy 

3. Kontrola a revize usnesení z minulého jednání 

4. Zpráva jednotlivých  členů ÚOK z jejich přidělených kompetencí 

5. Zpráva ze zasedání EE ve Španělsku 

6. Mezinárodní školení posuzovatelů 2011 

7.  Zpráva předsedy RK 

8. Úkoly z Valné hromady ČSCH 

9. Organizační řád odbornosti a Jednací řád sboru posuzovatelů 

10. Příprava konference odbornosti 

11. Závěr 

 

Ad. 1 ) Úvod, určení ověřovatelů a pořizovatele zápisu 
 Pavel Wieder navrhl Ing. Jiřího Veltruského a Ondřeje Matouše jako ověřovatele zápisu. 

Zápis z jednání pořídí tajemník komise Tomáš Marušák. 

 

Ad. 2 )Volba místopředsedy ÚOK 
 Pavel Wieder navrhl na funkci místopředsedy ÚOK Ondřeje Matouše a nechal o návrhu 

hlasovat. 

Hlasování: 8 pro návrh, 2 se zdrţeli – návrh přijat 

 

USNESENÍ OH 10/3/2/1: Novým místopředsedou ÚOK byl zvolen Ondřej Matouš. 

 

Ad. 3 ) Kontrola a revize usnesení z minulého jednání 
 Pavel Wieder přikročil ke kontrole usnesení z minulého zápisu: 

 

Kontrola USNESENÍ OH 10/2/4/1: Slavibor Petržílka je pověřen zpracováním textu dopisu 



na EE a jeho předložením na dalším jednání ÚOK. 

Toto usnesení nadále trvá, text dopisu  musí být předloţen na dalším jednání prezídia EE, 

které se bude konat příští rok. 

Kontrola USNESENÍ OH 10/2/4/2: Ing. Veltruský spolu s tajemníkem komise budou nadále 

s kluby jednat a požádají je o doplňující informace ohledně počtu chovaných zvířat vzácných 

rázů národních plemen.  

Úkol nebyl splněn a usnesení nadále trvá. Je třeba urychleně sjednat nápravu, proto Ing 

Veltruský sestaví dopis s jasným zadáním: 

1. Navrhnout z jejich pohledu vzácný nebo dokonce ohroţený ráz.   

2. Zjistit početní stavy chovaných čistokrevných jedinců.  

3. Navrhnout moţnosti a způsoby obnovy nebo popsat šlechtitelské cíle.  

K dnešnímu dni zaslaly návrhy pouze tyto kluby: českého voláče sivého, bradavičných 

plemen, českého staváka,  vysokonohých  voláčů a slezských plemen. 

Rozeslat normální  poštou a kopie i elektronickou poštou.   

 

Kontrola USNESENÍ OH 10/2/5/1: Přezkoušením čekatelů za ÚOK pověřeni - Stanislav 

Brückner, Slavibor Petržílka a MVDr. Václav Ráček – splněno. 

 

Kontrola USNESENÍ OH 10/2/6/1: př. Holáň společně s tajemníkem komise zapracují 

podmínky uznávacího řízení do přihlášek na výstavu, provede revizi PCH. Osloví majitele 

těchto chovů a požádá je o náměty k dané problematice, včetně hodnocení i umisťování 

kolekcí PCH – přihlášky byly zpracovány, zveřejněny v časopise Chovatel č. 7/2010. Jiří 

Holaň oslovil majitele plemenných chovů, ţádal je o jejich názory. Většina chovatelů chce 

nadále usilovat o tyto chovy, je příslib rozšíření PCH o další plemena a barevné rázy. Většina 

chovatelů má poţadavek na vystavování PCH v samostatné expozici, nebo alespoň vedle sebe 

v řadě (holuby a holubice od jednoho chovatele vedle sebe). Dále zmínili moţnost vystavovat 

obě pohlaví u výletků.  

Rozvinula se debata o umísťování kolekcí PCH buď samostatně nebo vedle sebe – závěr – 

umístění se nechá na pořadateli výstavy, povede se o tom další debata. 

 

USNESENÍ OH 10/3//1: Do konce července obeslat majitele plemenných chovů, zaslat jim 

přihlášky spolu s podmínkami plemenných chovů – zajistí tajemník ÚOK. Do časopisu 

Chovatel č. 8/2010 zašle Jiří Holaň článek o plemenných chovech spolu s informacemi pro 

nové zájemce o plemenné chovy.  

 

Kontrola USNESENÍ OH 10/2/7/1: Tajemník komise ve spolupráci se Slaviborem Petržílkou 

zašle podklady Klubu chovatelů holubů moravských pštrosů všem členským státům EE a 

také  klubům chovatelů moravských pštrosů v Evropě. Na přípravě těchto materiálů se budou 

podílet taktéž  Ing. Miroslav Otruba a Jan Baláš a v co možném nejkratším termínu je 

poskytnou Slaviboru Petržílkovi – splněno, nadále se zabývat touto výstavou a podpořit ji i ze 

strany Sekretariátu ÚV ČSCH, kontaktovat RNDr. Martina Smrčka a poţádat sekretariát ÚV 

ČSCH o zapojení se do přípravy (tvorba katalogu, propagační stánek časopisu Chovatel…). 

Dr. Sylvestr Chrastil doplnil tento návrh i o prezentaci klubu v katalogu (klub jako součást 

ČSCH, prezentovat i počet členů Svazu atd… ) 

Pavel Wieder dále navrhl do přípravného výboru této výstavy zapojit i Ondřeje Matouše, 

který má výstavnictví na starosti. ÚOK výstavu podpoří i přidělením pohárů, a to podle 

dispozic klubu. 

Ing. Miroslav Otruba podal doplňující informace o výstavě. Výstava je technicky a finančně 

zabezpečená, na zpracování katalogu a ostatní věci kolem ukládání výsledků by klub vyuţil 

tajemníka komise. 



 

USNESENÍ OH 10/3/3/2: Ing. Miroslav Otruba bude jednat s RNDr. Martinem Smrčkem o 

pomoci se zabezpečením a propagací této výstavy. 

 

Kontrola USNESENÍ OH 10/2/8/1: ÚOK chovatelů holubů rozhodla o pokračování 

vydávání časopisu. V průběhu roku 2010 bude sledován obsah, odbornost, počet předplatitelů 

a ekonomika časopisu. Po vyhodnocení financování, odborné a technické stránky bude na 

konci roku 2010  rozhodnuto o jeho dalším vydávání –  Pavel Wieder k tomuto bodu vysvětlil 

situaci kolem časopisu Holubář. Ekonomickou stránku, v závislosti na čerpání a plnění 

rozpočtu, přednesl Ondřej Matouš. Rozebral plnění a čerpání rozpočtu s ohledem na sníţení 

počtu odběratelů. Podrobný rozbor financování ukázal, ţe rozpočet časopisu při počtu 252 

předplatitelů není moţné udrţet. Po sníţení jednotlivých poloţek za tisk, distribuci  a zrušení 

autorských honorářů by zůstala ztrátu 23.000 Kč. V rozpočtu ÚOK není moţné vyčlenit tak 

vysoký schodek a v návaznosti na jiţ vydané 1. číslo bude muset být upraven. Některé 

poloţky rozpočtu  nebudou čerpány vůbec. Ve stávajících rozpočtových opatřeních je jiţ 

počítáno s částkou 170 Kč, která bude poukázána zpět předplatitelům.   

Na jednání ÚV ČSCH ze zástupci odborností dne 10.5. tr. byla otevřena otázka dalšího 

vydávání časopisu Holubář, kde bylo ÚV doporučeno zváţit další vydávání tohoto časopisu s 

ohledem na výrazný pokles jeho předplatitelů a na jeho odčerpávání finančních prostředků z 

rozpočtu ÚOK. Pavel Wieder jiţ nechal zastavit všechny práce na druhém čísle časopisu 

Holubář, které by odčerpaly další finanční prostředky. Dále informoval, ţe standardy plemen 

holubů nově zařazované do Vzorníku plemen holubů budou vydávány v časopisu Chovatel. 

Náklady na překlady vzorníků cizích plemen, které budou zveřejněny, budou hrazeny z 

rozpočtu tohoto časopisu. K dané problematice se rozvinula široká debata. 

Na závěr Pavel Wieder jasně řekl, ţe ÚOK jako celek opoţděným vydáváním časopisu jeho 

další působení promarnila. Vyzval přítomné členy ÚOK k hlasování o zrušení vydávání 

časopisu Holubář. 

Hlasování: 6 pro návrh, 1 se zdrţel a 3 proti – návrh přijat 

 

USNESENÍ OH 10/3/3/3: Časopis Holubář nebude nadále vydáván a dojde k vrácení části 

předplatného ve výši 170 Kč na jednoho předplatitele – zajistí tajemník ÚOK. 

  

Kontrola USNESENÍ OH 10/2/10/1: EE standard těchto plemen přeložit a poskytnout pro 

kluby k jejich připomínkování. Předložit znění českého vzorníku prácheňského káníka na 

jednání EE ve Španělsku. Jednat s Klubem chovatelů moravských voláčů sedlatých a 

bělohlávků o velikosti kroužků. Prověřit nesoulad číslování plemen v seznamu EE – Pavel 

Wieder navrhl, aby jednotliví členové ÚOK dostali jmenovitě úkol jednat s kluby a vyţádat si 

stanovisko k předloţeným vzorníkům: 

Gigant a americký výstavní - Ondřej Matouš  

King – Jan Baláš 

Orientální racek – Dr. Sylvestr Chrastil 

Modena – Ing. Jiří Veltruský 

 

Do 30. července 2010 si vyţádat od klubů stanovisko k předloţeným vzorníkům přes 

jednotlivé určené zástupce  ÚOK a poslat je všechny předsedovi. Do 1. září 2010 musí být 

zpracované připomínky zaslány standardové komisi EE. Pavel Wieder jednal s představiteli 

Klubu chovatelů moravských voláčů sedlatých a bělohlávků a dohodli se na setkání na 

speciální výstavě, kde bude posouzena velikost pouţívaných krouţků. 

 

USNESENÍ OH 10/3/3/4: Do 30. července 2010 si vyţádat od klubů stanovisko k 



předloţeným vzorníkům přes jednotlivé určené zástupce z ÚOK a poslat je všechny Pavlu 

Wiederovi. Do 1. září 2010 zaslat připomínky standardové komisi EE. Pavel Wieder se 

zúčastní letošní speciální výstavy moravských voláčů sedlatých a bělohlávků, kde bude 

posouzena  velikost pouţívaných krouţků. 

 

Kontrola USNESENÍ OH 10/2/11/1: Slavibor Petržílka a  Ing. Jiří Veltruský  připraví na 

zasedání EE ve Španělsku překlad vzorníku prácheňského káníka a další potřebné dokumenty 

ve směru k EE –  Ing. Jiří Veltruský poţádal Klub chovatelů holubů prácheňských káníků o 

spolupráci. Klub přislíbil překlad, ale nedodal ho. Ing. Veltruský bude s klubem nadále jednat 

a připraví překlad na další jednání. Př. Wieder se zmínil o promarněné šanci v uplatňování 

standardů našich národních plemen v zahraničí. 

 

USNESENÍ OH 10/3/3/5: Ing Jiří Veltruský  bude spolupracovat s Klubem chovatelů holubů 

prácheňských káníků a připraví překlad vzorníku prácheňského káníka do dalšího jednání 

ÚOK. 

 

Kontrola USNESENÍ OH 10/2/13/1: Dr. Sylvestr Chrastil a Pavel Wieder připraví seznam 

národních plemen. Slavibor Petržílka je pověřen připravit podklady na zasedání EE ve 

Španělsku, pro všechny členy ÚOK je to dlouhodobý úkol - Pavel Wieder k tomuto bodu 

sdělil, ţe seznam zpracoval Dr. Sylvestr Chrastil a proto mu předal slovo. 

Dr. Sylvestr Chrastil – zpracoval přehled národních plemen, která by se měla přednášet na 

připravovaném mezinárodním školení posuzovatelů. Zdůraznil, ţe nejde probrat všechna 

plemena a ani by to nemělo smysl. Doporučil k prezentaci tato plemena: moravský pštros, 

slezský barevnohlávek, moravská bagdeta, ostravská bagdeta, moravský bělohlávek, 

moravský voláč sedlatý, česká čejka, český bublák, český rejdič a praţský krátkozobý rejdič. 

Dále specifikoval, proč zařadit tato plemena. U plemen česká čejka a český bublák bude 

záleţet na tom, jak se k tomu postaví kluby - zda si troufnou uvedená plemena prezentovat a 

specifikovat odlišné znaky od podobných plemen.  

Pavel Wieder doplnil, ţe se musíme snaţit prosadit do seznamu plemen EE ta, která tam ještě 

nejsou. Bude to sloţité, musí napomoci kluby, pokud o to budou stát.  

Roman Kučera doplnil, ţe Klub chovatelů holubů českých čejek a lysek o to, po posledních 

jednáních v Německu, asi nebude usilovat (po telefonickém dotazu na jednatele klubu 

Martina Smetanu – o tomto bude jednáno v červenci 2010, písemné stanovisko bude následně 

zasláno na ÚOK). 

K moţnosti školení i ostatních plemen se rozvinula debata, moţnost zařazení dalších plemen 

bude ještě diskutována. 

 

USNESENÍ OH 10/3/3/6: Dr. Sylvestr Chrastil a Pavel Wieder společně připraví poţadavky 

na kluby - co od nich bude poţadováno pro přípravu školení -  a to do konce roku. 

 

Ad. 4 ) Zpráva jednotlivých  členů ÚOK z jejich přidělených kompetencí 
 Jan Baláš - zúčastnil se jednání o Olympiádě mladých chovatelů, rozdělena zkušební komise, 

malá účast mladých chovatelů. Ve dvou věkových kategoriích jenom čtyři mladí chovatelé. 

Podpořit je předáním Vzorníku plemen holubů a na konferenci odbornosti si připraví nástin 

toho, jak dále pracovat s mládeţí v ČSCH. 

 

USNESENÍ OH 10/3/4/1: ÚOK schválila podporu mladých chovatelů. Předat všem 

zúčastněným Vzorník plemen holubů – zajistí tajemník ÚOK. 

 

Ing. Jiří Veltruský - poreferoval krátce o své účasti na jednání Klubu chovatelů holubů 



českých staváků – zpracuje zprávu. Jako nedůleţitější z jednání - Klub chovatelů holubů 

českých staváků se nepřipojí k iniciativě Ing. Františka Honsy a nezapojí se do vytvoření 

asociace klubů. 

 

Stanislav Brückner – připravil návrh směrnice pro práci s adepty na posuzovatele holubů, 

rozeslána elektronickou poštou. Na příští jednání si připraví připomínky ostatní členové 

komise. V současné době je v evidenci pět adeptů, z toho tři mohou být připuštěni 

ke  zkouškám, předpoklad listopad 2010 v Lysé nad Labem. 

 

USNESENÍ OH 10/3/4/2: Na příští jednání ÚOK si všichni členové komise 

připraví  připomínky k předloţenému  materiálu. 

 

Dr. Sylvestr Chrastil – školení posuzovatelů proběhlo v pořádku, všichni zúčastnění splnili 

test. Školení se zúčastnil i František Joza a splnil tak povinnost sloţit test. Nic tedy nebrání 

tomu, aby mu byla od 19. června 2010 povolena posuzovatelská činnost. 

Jako další posuzovatel, kterému je dlouhodobě pozastavena činnost, je František Ostrý – 

návrh na řešení – zaslat dopis s tím, ţe pokud na příštím školení posuzovatelů nesplní 

povinnost sloţit test, bude automaticky vyřazen ze sboru posuzovatelů. 

Další posuzovatelé mají povinnost napsat test v příštím roce, jinak jim hrozí pozastavení 

posuzovatelské činnosti. Jsou to posuzovatelé: Dvořák, Fukala, Ing. Havlík, Hejral, Mašata, 

Pikal, Pitrmoc a Ing. Slepička. Někteří z nich jsou dlouhodobě nemocní, bude s nimi osobně 

jednáno. Posuzovatel Boháček je postaven mimo posuzování z důvodu nezaplacení poplatku 

do vzdělávacího fondu. Ţádná stíţnost na posuzovatele nepřišla. Jako další se musí provést 

pohovor s posuzovateli před posuzováním Evropské výstavy moravských pštrosů, kde se bude 

posuzovat evropským způsobem. Dále informoval o volbách na Slovensku. Předsedou sboru 

posuzovatelů byl zvolen Miroslav Nosál, předsedou ÚOK Peter Samuelis.  

 

USNESENÍ OH 10/3/4/3: František Joza má povoleno posuzovat od 19. června 2010 – dopis 

s vyrozuměním zajistí tajemník ÚOK. František Ostrý – bude obeslán dopisem s 

upozorněním, ţe pokud na příštím školení posuzovatelů nesplní povinnost sloţit test, bude 

automaticky vyřazen ze sboru posuzovatelů. Dr Chrastil zabezpečí proškolení nominovaných 

posuzovatelů na EV moravských pštrosů. 

 

Ondřej Matouš – průběţně sleduje, spolu s tajemníkem ÚOK, plnění rozpočtu. Jiţ o něm bylo 

diskutováno výše. Z další své přidělené kompetence rozešle všem elektronickou poštou návrh 

moţnosti uspořádání celostátních výstav holubů a oceňování holubů na výstavách v daném 

plemenu. Na příštím jednání ÚOK předpokládá dodání připomínek od ostatních členů 

ÚOK.  Dále bylo dlouze diskutováno o krouţcích na holuby.  V této věci bude jednat Pavel 

Wieder a Ondřej Matouš s generálním sekretářem ČSCH - RNDr. Martinem Smrčkem. 

 

USNESENÍ OH 10/3/4/3: Pavel Wieder a Ondřej Matouš budou i nadále jednat s generálním 

sekretářem ČSCH, RNDr. Martinem Smrčkem, o problematice krouţků (prověření smluv, 

distribuce a moţnosti změny materiálu u krouţků). 

 

Ad. 5 ) Zpráva ze zasedání EE ve Španělsku 
 Zprávu v krátkosti přednesl Slavibor Petrţílka, na jednání byl vyslán jako náhradník za 

MVDr. Václava Ráčka. Zpráva z jednání bude uveřejněna v časopisu Chovatel č. 8/2010 a na 

webových stránkách ÚOK. Jednání se konalo ve španělském Toledu. Byl schválen zápis z 

jednání v minulém roce a jednalo se i v k tomu pověřených komisích. Jako nový člen EE byl 

přijat holubářský svaz  Irska. Projednávaly se i závěry z EV v Nitře, bude navrţena změna v 



delegování posuzovatelů na tyto výstavy. Na rok 2011 bylo schváleno pořádání 

mezinárodního školení posuzovatelů holubů v České republice. 
Dále bylo jednáno i o účasti našich posuzovatelů na mezinárodním školení posuzovatelů, 

které se koná v Belgii ve dnech 17-19. září 2010. Po diskusi bylo rozhodnuto zaslat všem 

posuzovatelům přihlášku na toto školení s tím, ţe všechny náklady si hradí kaţdý sám. 

Vyplněnou přihlášku je nutno zaslat na tajemníka ÚOK nejpozději do 20. července 2011. 

Celá zpráva z jednání EE bude uveřejněna, tak jak je uvedeno výše. 

 

USNESENÍ OH 10/3/5/1: Zaslat všem posuzovatelům přihlášku na mezinárodní školení 

posuzovatelů v Belgii s tím, ţe všechny náklady si hradí kaţdý sám. Vyplněnou přihlášku je 

nutno zaslat na tajemníka ÚOK nejpozději do 20. července 2011 – zajistí tajemník ÚOK. 

 

Ad. 6 ) Mezinárodní školení posuzovatelů 2011 
 Pavel Wieder k tomuto bodu přednesl nástin toho, co je třeba připravit. K pořádání  školení 

bude přizván sekretariát, jednání povede s RNDr. Martinem Smrčkem. Seznámil přítomné s 

iniciativou odbornosti drůbeţe - pořádat tuto akci společně.  

Nastínil představy, jak by mělo školení probíhat. Navrhl, aby se ve spolupráci s kluby 

uskutečnila propagační výstava národních plemen. Místo konání školení zůstává otevřené. 

Nezávisle na tom pověřil Ing. Jiřího Veltruského jednáním o pořádání školení v Solenicích, 

kde se letos v dubnu uskutečnilo mezinárodní školení posuzovatelů králíků.  Která plemena se 

budou školit jiţ bylo projednáváno výše. 

Dr. Sylvestr Chrastil hovořil o přípravě tiskoviny pro účastníky tohoto školení. Podobně jako 

v Polsku by měly být vypracovány karty s našimi plemeny. Bude třeba zajistit překladatele, 

kteří budou této odborné tématice rozumět. 

Po dalším jednání byly rozdány úkoly:  

Jan Baláš je pověřen, po konzultaci s Pavlem Wiederem, přípravou kreseb. Dr. Sylvestr 

Chrastil připraví texty vzorníků. Ondřej Matouš připraví finanční zabezpečení, Ing. Jiří 

Veltruský zajistí doprovodný program. 

Tajemník ÚOK připomněl přípravu rozpočtu do konce září 2010 - s ohledem na konání Valné 

hromady ČSCH v listopadu 2010. Tato valná hromada bude schvalovat rozpočet na rok 2011, 

náklady  a financování mezinárodního školení posuzovatelů - připraví Ondřej Matouš. 

 

USNESENÍ OH 10/3/6/1: Pavel Wieder povede jednání s RNDr. Martinem Smrčkem o 

pořádání tohoto školení. Jan Baláš je pověřen, po konzultaci s Pavlem Wiederem, přípravou 

kreseb. Dr. Sylvestr Chrastil připraví texty vzorníků. Ing. Jiří Veltruský zajistí doprovodný 

program. Rozpočet na rok 2011, včetně mezinárodního školení posuzovatelů, připraví Ondřej 

Matouš. 

 

Ad. 7 ) Zpráva předsedy RK 
 František Král informoval o revizi, která byla provedena dne 6. května 2010 na Sekretariátu 

ÚV ČSCH za účasti: 

František Král  – předseda revizní komise, Ing. Václav Krůta – člen revizní komise a 

Ivan Janoušek – člen revizní komise. Byla provedena revize - kontrola činnosti ÚOK 

chovatelů holubů, kontrola hospodaření a účetní knihy, řešení stíţností a doporučení. Revizní 

komise odbornosti doporučuje ÚOK vypracovat návrh nového Organizačního řádu odbornosti 

chovatelů holubů a předloţit ho v září 2010 ke schválení Ústřední konferenci delegátů 

odbornosti chovatelů holubů dle schváleného usnesení konference odbornosti v roce 2009. 

 Celá zpráva bude přednesena na konferenci odbornosti. 

 

USNESENÍ OH 10/3/7/1: Revizní komise odbornosti doporučuje ÚOK vypracovat návrh 



nového Organizačního řádu odbornosti chovatelů holubů a předloţit ho v září 2010 ke 

schválení Ústřední konferenci delegátů odbornosti chovatelů holubů dle schváleného usnesení 

konference odbornosti v roce 2009.  

 

Ad. 8 ) Úkoly z Valné hromady ČSCH 
 Pavel Wieder přednesl dva úkoly, které pro ÚOK vzešly z letošní valné hromady: 

 

1) Vytvoření pětičlenné pracovní komise ve sloţení př. JUDr. Danišovič plus po jednom 

zástupci z ÚOK chovatelů králíků, drůbeţe, okrasných a uţitkových holubů a koček pro 

vytvoření věcného návrhu Stanov ČSCH. 

2) Na odborné konference zvát vţdy také zástupce klubů, a to s hlasem poradním. 

 

Ad 1) Pavel Wieder navrhl do této pracovní komise určit za ÚOK chovatelů holubů Ondřeje 

Matouše a nechal o návrhu hlasovat. 

Hlasování: 9 pro návrh, 1 se zdrţel – návrh přijat 

Ad 2) Na  Ústřední konferenci delegátů odbornosti chovatelů holubů budou vţdy zváni 

zástupci klubů, a to s hlasem poradním. 

 

USNESENÍ OH 10/3/8/1: Ondřej Matouš je jmenován do pracovní komise pro vytvoření 

věcného návrhu Stanov ČSCH. Zástupci klubů chovatelů holubů budou vţdy zváni 

na  Ústřední konferenci delegátů odbornosti chovatelů holubů. 

 

Ad. 9 ) Organizační řád odbornosti a Jednací řád sboru posuzovatelů 
 Pavel Wieder přednesl jím zpracovaný Organizační řád a Jednací řád sboru posuzovatelů a 

vysvětlil, proč oba tyto návrhy zpracoval. Při zpracování vycházel ze Stanov ČSCH a ze 

všech souvisejících předpisů. Konstatoval, ţe jsou zpracovány dva návrhy  organizačních řádů 

odbornosti. První  předkladatele Slavibora Petrţílky, jenţ byl předloţen na minulých 

jednáních ÚOK, a druhý předkladatele Pavla Wiedera   

K tomuto tématu se rozproudila několikahodinová diskuse, v které se vyjádřili všichni 

členové ÚOK, ale nedošlo k většinové shodě.  

Dr. Sylvestr Chrastil a Pavel Wieder proto navrhli předloţit Ústřední konferenci delegátů 

odbornosti k jednání oba návrhy  (jeden včetně Jednacího řádu sboru posuzovatelů, protoţe na 

sebe dokumenty navazují) ve znění projednaném na jednání ÚOK.  

ÚOK odsouhlasila předloţený návrh. Oba návrhy budou tedy předloţeny k jednání Ústřední 

konferenci delegátů odbornosti. Dále budou zveřejněny k posouzení chovatelské veřejnosti v 

časopisu Chovatel č. 8/2010, na webových stránkách ÚOK, rozeslány poštou i elektronickou 

poštou. 

 Případné připomínky k předloţeným dokumentům budou přijímány do konce srpna 2010 

na  Sekretariátu ÚV ČSCH. 

 

USNESENÍ OH 10/3/9/1: ÚOK rozhodla předloţit Ústřední konferenci delegátů 

odbornosti  oba návrhy  (jeden včetně Jednacího řádu sboru posuzovatelů, protoţe na sebe 

dokumenty navazují) ve znění projednaném na jednání ÚOK. Dále  předloţit tyto dokumenty 

k posouzení chovatelské veřejnosti v časopisu Chovatel č. 8/2010, na webových stránkách 

ÚOK a rozeslat je poštou i elektronickou poštou. Případné připomínky k předloţeným 

dokumentům budou přijímány do konce srpna 2010 na  Sekretariátu ÚV ČSCH. 

 

Ad. 10 ) Příprava konference odbornosti 
 Pavel Wieder  navrhl konat Ústřední konferenci delegátů odbornosti v letošním roce ve 

Střední zemědělské škole v Čáslavi dne 28. září 2010. Začátek jednání v 10 hodin, prezence 



účastníků od 9 hodin. Pro účastníky bude zajištěn oběd. Tajemník zajistí hlasovací lístky. 

Dále zajistí pozvánky pro zástupce okresů a klubů, ozvučení sálu atd.  

Pavel Wieder  pozval na jednání předsedu ÚV ČSCH Jiřího Krále, člena ÚV ČSCH Ing. 

Miroslava Krofta a ještě pozve generálního sekretáře ÚV ČSCH RNDr. Martina Smrčka. S 

RNDr. Martinem Smrčkem bude ještě dále jednat o zabezpečení této akce.  

Řízením konference je pověřen Ondřej Matouš, do společné mandátové a návrhové komise 

navrhne ÚOK Ing. Jiřího Veltruského. 

Pověření členové ÚOK si připraví příspěvky ze svých přidělených kompetencí: 

Ondřej Matouš – výstavnictví a rozpočet ÚOK 

Jiří Holaň- plemené chovy 

Jan Baláš – mladí chovatelé 

Ing. Jiří Veltruský – kluby chovatelů holubů 

Dr. Sylvestr Chrastil – sbor posuzovatelů 

Pavel Wieder a Slavibor Petrţílka – komentáře k předkládaným návrhům Organizačních řádů 

odbornosti 

František Král- přednese zprávu o revizi odbornosti 

 

USNESENÍ OH 10/3/10/1: Ústřední konference delegátů odbornosti se bude konat ve 

Střední zemědělské škole v Čáslavi dne 28. září 2010. Řízením konference je pověřen Ondřej 

Matouš, do společné mandátové a návrhové komise navrhne ÚOK Ing. Jiřího Veltruského. 

 

Ad. 11 ) Závěr 
Po vyčerpání všech příspěvků Pavel Wieder doporučil o dalším termínu schůze ÚOK jednat 

pomocí elektronické pošty a jednání  ÚOK ukončil. 

 

 

        Pavel Wieder, v.r. 

        předseda ÚOK chovatelů holubů 

 

Zapsal: Tomáš Marušák, tajemník ÚOK chovatelů holubů 

 V Litomyšli19. června 2010 

 

Ověřovatelé zápisu –  Ing. Jiří Veltruský,  Ondřej Matouš 

 


